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 الملخص:
 لخطابه العميقة البنية تشكل التي النصية التفاعلات عن للكشف، دحبور أحمد شعر في التناص تجليات دراسة إلى البحث هذا يهدف

 والوقوف، لنصوصه الفني النسيج داخل توظيفها وآليات، استثمارها لطرائق وفهمه، التناصية للإجراءات تلاكهام عمق ومعرفة، الشعري

 .التواصلية وقدراتها، الإيحائية وطاقاتها، البنائية ومعماريتها، المعرفية مرجعياتها على

 التناص: في والمتمثلة دحبور، أحمد شعر في التناص اتتجلي بدراسة يعنى الذي، التحليلي الوصفي المنهج استخدام إلى الباحثان ويسعى

 .والذاتي ،والداخلي، الخارجي

 كلمات مفتاحية:
 .دحبور أحمد النصي، الانفتاح الذاتية،، التراثية المصادر التناص،

Analysis of Intertextuality in the Poetry 

of Ahmed Dahbour 
Abstract 

This research seeks to explore manifestation of intertextuality in the poetry of Ahmed Dahbour for 
revealing the textual interplay in his deep understanding of intertextual procedures and how to invest 
and employ them within the artistic texture as well as examining the sources of knowledge, structure, 
suggestibility and interconnectedness. 
The two researchers uses analytical descriptive approach which is concerned with examining the 
manifestations of intertexuality in the poetry of Ahmed Dahbour. 
This is representein external intertextuality, internal intertextuality and subjective intertextuality. 

Keywords: 
Intertextuality, Traditional Sources, Subjectivity, Textual Liberality, Dahbour. 
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